
PROTOKÓ£ 
z XXXV sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 29 maja 2013 roku 
siedzibie Urzêdu Gminy Marciszów 

 
Pocz¹tek  obrad godzina 11.00 , zakoñczenia 13.30. 
W obradach uczestniczyli pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , pani Krystyna Kwiatkowska 
Sekretarz Gminy , pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy ,  Starosta Powiatu 
Kamiennogórskiego pani Ewa Kocemba  mecenas pan Robert Greb, kierownicy 
poszczególnych referatów Urzêdu Gminy , soùtysi. 
Obrady byùy nagrywane na dyktafon oraz filmowane przez pana Ryszarda Bizonia dvd wideo.  
Ad.1 i 2  
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji witaj¹c 
jej uczestników. 
Zapoznaù z dostarczonym wraz z materiaùami na sesjê porz¹dkiem obrad sesji, który 
przedstawia siê nastêpuj¹co :  

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Powitanie. 
3. Stwierdzenie quorum. 
4. Przyjêcie protokoùu z XXXIV sesji. 
5. Informacja Wójta Gminy  z prac miêdzy sesjami. 
6. Stan dróg na terenie Gminy Marciszów. 
7. Wykonanie bud¿etu za 2012 rok oraz opinia RIO do sprawozdania. 
8. Przedstawienie wniosku Komisji rewizyjnej o udzieleniu absolutorium Wójtowi 

Gminy Marciszów wraz z opini¹ RIO o wniosku komisji. 
9. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania  bud¿etu Gminy Marciszów za 2012 

rok. 
10. Podjêcie uchwaù w sprawach :  
  a/ zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2012 rok, 
  b/ udzielenie Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytuùu wykonania bud¿etu  
      za 2012 rok, 
  c/ zmiany uchwaùy bud¿etowej Gminy Marciszów na rok 2013, 
  d/ wprowadzenie zmiany do uchwaùy Nr XXX/163/12 Rady Gminy Marciszów z  
      dnia 28  grudnia 2012 roku, 
  e/ ustanowienie tytuùów �Honorowy Obywatel Gminy Marciszów i �Zasùu¿ony dla  
      Gminy Marciszów� oraz przyjêcie regulaminu zasad  i trybu nadawania i  
      pozbywania  tych tytuùów, 
   f/ udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru  
       zabytków, 
   g/ udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru  
       zabytków, 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy ró¿ne. 
13. Zamkniêcie obrad sesji. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poprosiù o uwagi  do przedstawionego porz¹dku obrad. 
Radna Zofia Siudak Ciechanowice 
Zaproponowaùa zmianê w  projekcie  uchwaùy w sprawie : ustanowienia tytuùów 
�Honorowy Obywatel Gminy Marciszów � lub  �Zasùu¿ony dla Gminy Marciszów �oraz 
przyjêcie regulaminu zasad i trybu nadawania i pozbawiania tych tytuùów  proponuj¹c 
zmianê zwrotu �oraz � na literê  �i�. 
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Do uwagi radnej  nie wniesiono uwag przyjmuj¹c zaproponowan¹ zmianê.  
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad jako pod.�h� projektu uchwaùy w prawie : 
�oddania w najem na okres 10 lat lokalu u¿ytkowego znajduj¹cego siê w budynku dworca 
kolejowego w Marciszowie przy ul.Dworcowej 10 w granicy dziaùki nr 1/25 , stanowi¹cego 
wùasno�ã Gminy Marciszów. 
Rada jednogùo�nie wprowadziùa  zaproponowany projekt uchwaùy do porz¹dku obrad. 
Innych propozycji do porz¹dku obrad nie wniesiono. 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum. 
Na podstawie listy obecno�ci przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù 100 % quorum 
pozwalaj¹ce na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecno�ci radnych i soùtysów 
stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.4. 
Przyjêcie protokoùu z XXXIV sesji. 
Przyjêto b/u 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Wójt poinformowaù, ¿e  
- w dalszym ci¹gu trwaj¹ rozmowy z WZWiK i spór o maj¹tek poniewa¿ nie s¹ w stanie    
   ustaliã co posiadaj¹ zdaniem wójta graj¹ na zwùokê dlatego w dniu 9 maja odbyùa siê  
   komisja pomiarowa z udziaùem WZWiK ,która dokonaùa szczegóùowych pomiarów i po  
   podpisaniu protokoùu do koñca maja sprawa ma siê rozstrzygn¹ã.  
- odbyù spotkanie w Marciszowie z  prezesem WZWiK i dyrektorem WPWiK n/t  
   wspóùdziaùania , którzy proponuj¹ przeró¿ne konfiguracje  przybli¿yù szczegóùy informuj¹c  
   o ogromnym zadùu¿eniu z ich strony Gminie tj. ponad 400 tysiêcy i ju¿ zwracaj¹c siê o  
   o rozùo¿enie na raty.  
- równocze�nie podpisaù umowê z kancelari¹ warszawsk¹ na wznowienie procesu na  
   bezumowne korzystanie z gruntów przez WZWiK.  
- Przypomniaù, ¿e zgodnie z wyrokiem NSA jeste�my wùa�cicielami wiêc mamy maj¹tek ,  
   który musi przynosiã dochody dla Gminy. 
  Za miesi¹c kolejne spotkanie.  
- braù udziaù w Zgromadzeniu Ogólnym Zwi¹zku Gmin Wiejskich w Poznaniu  n/t   
   rekompensaty za prowadzenie Natury 2000 jednak odzew jest niewielki, 
- uczestniczyù w Walnym Zgromadzeniu TBS przybli¿yù szczegóùy n/t niewielkich naszych  
  udziaùów , a sytuacja zmieniùa siê po kontroli NIK w Legnicy przybli¿yù szczegóùy. 
- ma odbyã rozmowê w dniu jutrzejszym z firm¹ telefoniczn¹ play  w ramach szukania  
  oszczêdno�ci, 
- odbyù spotkanie z kierownikiem referatu O�wiaty Urzêdu Gminy w sprawie  dowozu dzieci  
  do szkoùy nie zgodnie z ustaw¹ , odniósù siê do nagùa�niania tej sprawy tym bardziej, ¿e    
  przepisy mówi¹  jasno, co mo¿emy i jak  mo¿emy pomóc  rodzicom i dzieciom. Przytoczyù  
  art. z �Tygodnika Regionalnego �zwracaj¹c uwagê na zapis w nim, i¿ �pieni¹dze na dowóz  
  dzieci  musz¹ siê znaleêã � a jednak w bud¿ecie ich nie ma. Robi wszystko, ¿eby nie  
  naraziã  siebie i Gminê na nieprawidùowo�ã. Dlatego wyst¹pi jeszcze o opiniê do biegùego z  
  zakresu  komunikacji  
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i bêdzie robiù wszystko ¿eby  dzieci dowoziã. 
Dodaù , ¿e jednak nie jest to takie proste , bo  5 i 6 latki  musi rodzic dowieêã, a jak siê 
wcze�niej koñcz¹ lekcje starszych dzieci , to te maùe musz¹ czekaã i wówczas nadzór ma nad 
nimi szkoùa.  
Gmina natomiast organizuj¹ dowóz berze na siebie niesamowit¹ odpowiedzialno�ã wiêc 
stawianie tezy, ¿e �Gmina musi � to siê nie da , bo przepisy nie pozwalaj¹. Dlatego prosi ¿eby 
dokumenty jeszcze nie zatwierdzone nie byùy przekazywane mieszkañcom jako ju¿ do 
realizacji , bo nie s¹ dokumentem i w dalszym ci¹gu  prosi o pomoc i wspóùpracê ,a nie 
przeszkadzanie w tej sprawie. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Na obrady sesji przybyùa pani Ewa Kocemba Starosta Kamiennogórski , któr¹ 
przewodnicz¹cy Rady Gminy serdecznie przywitaù. 
Ad. 6. 
Stan dróg na terenie Gminy Marciszów. 
Radny Adam Wrona  przewodnicz¹cy komisji Infrastruktury Technicznej Rady Gminy  
poinformowaù uczestników obrad sesji o tym , ¿e komisji dokonaùa objazdu czê�ci dróg  
na terenie Gminy Marciszów i stwierdziùa , ¿e  ich stan nie jest najgorszy w stosunku do 
innych dróg , a stan tych zùych w przyszùym roku bêdzie poprawiany  uwagi n/t zùego stanu 
dróg zostaùy przekazane do referatu Urzêdu Gminy.   
Radny Andrzej Mitczak Ciechanowice 
Zwróciù siê zapytaniem do przewodnicz¹cego komisji infrastruktury czy zapoznaùa siê te¿, ze 
stanem dróg powiatowych  i zwróciù uwagê na stan drogi powiatowej  z Ciechanowic do 
Pastewnika, która jest w fatalnym stanie. 
Przewodnicz¹cy komisji w odpowiedzi poinformowaù , ¿e ze  wzglêdu na ograniczony czas 
komisja jednak na tej drodze nie byùa. Dokonaùa oglêdzin dróg  w Domanowie , 
Ciechanowicach , Pastewniku i w Úwidniku. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e udaùo siê kwotê 70 tysiêcy wyegzekwowaã od Nadle�nictwa na 
dofinansowanie naprawy drogi  zgodnie z projektem w Wie�ciszowicach , co spowoduje, ¿e 
ù¹cznie na remont tej drogi bêdzie 170 tysiêcy i ma nadziejê na konkretny jej remont. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowice 
Radny byù w dniu wczorajszym podczas ulewy na drogach gminnych i min.na drodze  któr¹ 
remontowano 2 lata temu przy odbiorze, którego uczestniczyù i  zwracaù  uwagê na pewne 
nieprawidùowo�ci jednak wykonawca nie chciaù sùuchaã po czym  zaprojektowaù tak rowy 
przy tej drodze, ¿e zostaùy tak wyprofilowane i¿ s¹ one w czasie ulewy suche , a woda pùynie 
na drogê powiatow¹. Zwróciù siê te¿ z  pro�b¹  o nadzór nad drogami  gminnych niszczonymi  
przez przewo¿ników pracuj¹cych dla Nadle�nictwa, bo jak ta sytuacja dalej potrwa to nie 
bêdzie co odbudowywaã. 
Zdaniem radnego przewoênicy wywo¿¹cy drzewo z lasu to gùówni szkodnicy  tych dróg , bo 
nie zwracaj¹ uwagi na nic, na ¿adne znaki nie przestrzegaj¹c ich jak, te¿ na  przepusty 
niszcz¹c je, które staja siê  nie przepustowe i woda stoi.  
Dlatego radny prosi o  reagowanie na to dziaùanie , bo kwota 70 tysiêcy , któr¹ chc¹ doùo¿yã 
to zdaniem radnego kropla w morzu na to ile dokonali zniszczeñ i  czas najwy¿szy, ¿eby 
poczuli siê do odpowiedzialno�ci. 
Zwróciù siê te¿ z pro�b¹ w sprawie maj¹cego nast¹piã remontu drogi  do budynku nr 56 w 
Wie�ciszowicach gdzie jest ju¿ wstêpne przyzwolenie o odprowadzenie wody w stronê 
Mienicy, a  jak siê tego nie zrobi to bêdzie zalewaùo drogê gminn¹.  
W odpowiedzi Wójt przypomniaù, ¿e o tym mówiù, ¿e te prace , które  siê nie zmieszcz¹  w 
dotacji, Gmina wykona we wùasnym zakresie bêdzie ogùoszony przetarg wraz z warunkami.   
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Natomiast na reakcjê odno�nie niszczenia dróg nie jest wójt , czy urzêdnicy lecz  policja  i 
wójt na to nie ma ¿adnego wpùywu , taka jest szara polska rzeczywisto�ã. Pomimo, ¿e Lasy 
sprzedaj¹ ogromn¹ ilo�ã drewna nawet po za Polskê to �rodki te niestety nie id¹ na rozwój i 
naprawê infrastruktury. Podsumowuj¹c jednak uwa¿a , ¿e co� siê w tym kierunku zmienia, bo 
do niedawna nie byùo ¿adnej pomocy.  
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.7. 
Wykonanie bud¿etu za 2012 rok oraz opinia RIO do sprawozdania. 
Wójt Gminy dokonaù jak co  roku  ogólnej analizy wykonania bud¿etu Gminy Marciszów za 
2012 rok zwracaj¹c uwagê na to, ¿e materiaùy radni otrzymali du¿o wcze�niej ¿eby siê z nimi 
zapoznaã. 
Przedstawiù gùówne skùadniki bud¿etu zawarte w sprawozdaniu i poprosiù o to , ¿e je¿eli 
byùyby jakie� pytania to prosi o nie w dyskusji nad sprawozdaniem. 
Zwróciù uwagê  na wiele zmian w bud¿ecie  w trakcie roku bud¿etowego  wùa�nie po to, ¿eby 
mo¿na funkcjonowaã planowo ale równocze�nie, ¿eby nie dochodziùo do sytuacji jak w 
innych gminach / m.in. do braku na wynagrodzenia itp./ Nie do�wiadczamy tego i robimy 
wszystko ¿eby nas to nie dosiêgùo jednak zwracamy uwagê na wydanie ka¿dej zùotówki a¿eby 
nie wydatkowaã jej w sposób nie potrzebny i na miarê naszych mo¿liwo�ci.    
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy Marciszów 
Odczytaùa tre�ã uchwaùy Nr I/78/2013 Skùadu Orzekaj¹cego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocùawiu z dnia 12 kwietnia 2013 roku w sprawie : opinii o przedùo¿onym przez Wójta 
Gminy Marciszów sprawozdaniu z wykonania bud¿etu Gminy Marciszów za 2012 rok i 
stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Uwag nie wniesiono. 
Ad.8. 
Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzieleniu absolutorium 
Wójtowi Gminy Marciszów wraz z opini¹ RIO o wniosku komisji. 
Radny Piotr Gwóêdê przewodnicz¹cy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów zapoznaù 
Radê z tre�ci¹ uchwaùy Nr I/129/2013 Skùadu Orzekaj¹cego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocùawiu z dnia 13 maja 2013 roku  w sprawie opinii o wniosku Komisji rewizyjnej 
Rady Gminy Marciszów w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Marciszów za 
2012 rok i stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.9. 
Dyskusja nad sprawozdaniem. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poprosiù o dyskusjê nad sprawozdaniem. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowice  
Zwróciù siê  pro�b¹ o praktykowanie dostarczania radnym  Zarz¹dzeñ  Wójta Gminy wraz z 
materiaùem odno�nie sprawozdania z wykonania bud¿etu , które zdaniem radnego pozwol¹ na  
zapoznanie siê radnemu ze zmianami wynikaj¹cymi z uchwaù Rady Gminy dot. bud¿etu. 
Uwa¿a, ¿e powinien jako radny je otrzymaã, bo chce je mieã w domu , poniewa¿ na stronie 
internetowej marciszowskiej owszem mog¹ byã ale kiedy� one znikn¹ , a na papierze zostan¹ 
Tym bardziej, ¿e w Wie�ciszowicach w niektórych miejscach o internecie mo¿na zapomnieã.  
W odpowiedzi Skarbnik Gminy poinformowaùa, ¿e mo¿na przyj�ã i poprosiã o udostêpnienie 
Zarz¹dzeñ tym bardziej, ¿e finanse publiczne s¹ jawne , a skserowanie tych Zarz¹dzeñ , które 
s¹ 3 lub 4 stronicowe  jeszcze razy 15 to sterta papieru.    
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Wójt Gminy uwa¿a , ¿e nie jest to dyskusja nad sprawozdaniem lecz wniosek który rozpatrzy  
i poinformowaù,  ¿e np. Zarz¹dzenie w sprawie zmian w regulaminie organizacyjnym Urzêdu 
Gminy liczy  ponad 50 stron wiêc daje to kilkaset kartek papieru gdyby wszystkim skserowaã.   
Radna Zofia Siudak Ciechanowice 
Zwróciù asie  zapytaniem dlaczego nie udaùo siê wykonaã obsùugi dùugu publicznego w 100% 
lecz w 90% w roku 2012 zaznaczyùa te¿, ¿e pozytywnym jest to, i¿ udaùo siê pozyskaã 12,3 % 
na zadania inwestycyjne z innych êródeù. 
Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e jest to uzale¿nione od oprocentowania co 
wpùywa na tak¹ sytuacjê , która jest korzystna dla nas. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.10. 
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
- projekt uchwaùy w sprawie zatwierdzenia sprawozdania za rok 2012. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyj¹ù projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 
5 do protokoùu. 
-projekt uchwaùy  w sprawie   udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z 
tytuùu wykonania bud¿etu za  2012 rok. 
W czasie gùosowania na sali obrad obecnych byùo 15 radnych na ogóln¹ liczbê 15  radnych. 
W wyniku  gùosowania nad projektem uchwaùy �za � jej przyjêciem gùosowaùo 15 radnych, 
�wstrzymaùo siê� od gùosu  � 0 radnych , �przeciwnych � 0  gùosów, która stanowi zaù¹cznik 
nr 6 do protokoùu. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy pogratulowaù Wójtowi Gminy udzielenia 
jednogùo�nego udzielenia absolutorium. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy podziêkowaù wszystkim pracownikom Urzêdu Gminy , 
radnym , soùtysom za wspóln¹ pracê i brniêcie w tych trudnych czasach ¿ycz¹c jednocze�nie  
oby siê one jak najszybciej skoñczyùy i  spotkania siê za rok w lepszej sytuacji. 
Przed ogùoszeniem przerwy Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnych z pro�b¹ o 
wpùacanie na Fundusz Stypendialny z, którego  na koniec roku zakupuje siê nagrody dla 
wyró¿niaj¹cych siê uczniów. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 15 minutow¹ przerwê w obradach sesji. 
Po przerwie. 
Przybyùa na obrady sesji pani Ewa Kocemba Starosta powiatu kamiennogórskiego udzieliùa 
odpowiedzi na zapytania radnych w sprawie dróg powiatowych znajduj¹cych siê w  
Nadgórniku , Pastewniku, Ciechanowicach , Marciszowie.Zapoznaùa z aktualn¹ sytuacj¹ 
finansow¹ Powiatu odno�nie  remontów dróg w, których mieszcz¹ siê te¿ drogi 
popowodziowe. Zapewniùa , ¿e o temacie na bie¿¹co bêdzie informowaùa osobi�cie lub za 
po�rednictwem radnej Powiatu pani Marii Bych.  
W swojej wypowiedzi zaznaczyùa , ¿e ogólnie nie jest tak, ¿e nie dzieje siê nic w Gminie 
Marciszów odno�nie dróg , bo dokonano najpilniejszych zarówno remontów jak te¿ napraw i 
przebudowy dróg na tyle na ile pozwalaj¹ posiadane na ten cel �rodki.   
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Podziêkowaù w imieniu mieszkañców Ciechanowie za zaùatanie dziury  na przystanku PKS w 
Ciechanowicach  jednak poinformowaù ,¿e firma , która wykonywaùa te prace wje¿d¿aj¹c 
celem dokonania prac zniszczyùa rury dlatego zwróciù siê z pro�b¹ o sprawdzenie tej sytuacji 
poniewa¿ nie wie czy to polega na prawdzie. 
W odpowiedzi pani starosta poprosiùa o przekazywanie takich informacji natychmiast jak 
zostaùy zauwa¿one. 
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Stanisùaw Cepielik soùtys Pustelnika 
Poinformowaù , ¿e zaczêto czy�ciã rowy przy drodze powiatowej w pustelniku jednak nie 
skoñczyli i odjechali. Przypomniaù te¿ o koniecznym remoncie drogi powiatowej  Domanów 
� Gostków  , która jest  popwodziowa i  strategiczna dla objazdu do Kamiennej Góry. 
Starosta poinformowaùa , ¿e droga ta nie jest ujêta w harmonogramie. 
Józef Ýukrowski  soùtys Nadgórnika 
Zwróciù siê w sprawie naprawy drogi powiatowej w Nadgórniku.  
Adam Chronowski  soùtys Marciszowa 
Zwróciù siê w sprawie drogi Spóùdzielczej , której grozi nieprzejezdno�ã oraz dziur w mostku 
na tej ulicy. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Podsumowuj¹c temat  i drogi w Pustelniku i Domanowie po uruchomieniu ¿wirowni z czego 
bêd¹ korzy�ci dla gminy  s¹dzi, ¿e firma dofinansuje remonty  tym bardziej, ¿e za kilka lat 
bêdzie robiony odcinek od Nowej Soli do Lubawki wówczas bêdzie mo¿na wykonaã remont 
drogi , o której mówi soùtys z Pustelnika. 
Innych zapytañ i uwag nie zgùoszono.  
- projekt uchwaùy w sprawie : zmiany uchwaùy bud¿etowej Gminy Marciszów na rok  
  2013 
Skarbnik Gminy odczytaùa tre�ã projektu uchwaùy , do , której radni nie wnie�li uwagi i 
zastrze¿eñ. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr  
7 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwaùy Nr XXX/163/12 Rady  
 Gminy Marciszów z dnia 28 grudnia 2012 roku. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 
8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : ustanowienia tytuùów �Honorowy Obywatel Gminy  
  Marciszów� lub Zasùu¿ony dla Gminy Marciszów oraz przyjêcie regulaminu zasad i  
  trybu  nadawania i pozbywania tych tytuùów. 
Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy poinformowaùa radnych , i¿ wszelkie 
w¹tpliwo�ci zgùaszane przez radnych na komisji zostaùy wyja�nione. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy wraz z poprawk¹ 
zaproponowan¹ przez radn¹ Zofi¹ Siudak 
Do projektu uchwaùy nie wniesiono uwag i zastrze¿eñ przyjmuj¹c projekt jednogùo�nie, który 
stanowi zaù¹cznik nr 9 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : udzielenia  dotacji na prace konserwatorskie przy  
  obiekcie  wpisanym do rejestru zabytków.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy do , którego radni nie wnie�li 
uwag. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 
10  do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : udzielania dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie  
  wpisanym do rejestru zabytków.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy do,którego radni nie wnie�li 
uwag. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 
11 do protokoùu. 
O godzinie 12.45 z wa¿nych powodów sùu¿bowych obrady sesji opu�ciù Przewodnicz¹cy 
Rady Gminy przekazuj¹c dalsze prowadzenie obrad zastêpcy radnemu Adamowi Wrona. 
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- projekt uchwaùy w sprawie : oddania w najem na okres do 10 lat lokalu u¿ytkowego  
  znajduj¹cego siê w budynku dworca kolejowego w Marciszowie przy ul.Dworcowej 10  
 w granicy dziaùki nr 1/25, stanowi¹cego wùasno�ã Gminy Marciszów. 
Zastêpca Przewodnicz¹cego odczytaù tre�ã projektu uchwaùy i zwróciù siê do Wójta o 
uzasadnienie. 
Wójt Gminy poinformowaù, ¿e  podjêcie tej uchwaùy jest konsekwencj¹ przyjêcie przez Radê 
gminy uchwaù¹ dworca w Marciszowie. Nale¿y wiêc ogùosiã przetarg w prasie ogólnopolskiej 
i  czekaã na efekty.    
Uwag nie zgùoszono 
W czasie gùosowania powy¿szej uchwaùy na sali obrad byùo 14 radnych./ nieobecny radny 
Henryk Mazur / 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 0 gùosów przeciwnych , 0 �wstrzymuj¹cych siê 
�przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr  12. 
Ad.11. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Teresa Mospan Ciechanowice  
Zwróciùa siê z zapytaniem do Wójta Gminy w sprawie wodoci¹gowania lewej strony 
Ciechanowic i przypomniaùa, ¿e sprawa byùa dyskutowana na zebraniu wiejskim w ostatni 
pi¹tek. Chodzi radnej o zmiany wysoko�ci kwot jakie nale¿y zapùaciã za przyù¹cza na 
podstawie ostatniego pisma  i dlaczego s¹ takie , a nie inne koszty tym bardziej ¿ wcze�nie 
byùa mowa o innych kosztach.  
Wójt Gminy  w odpowiedzi poinformowaù,  ¿e mówiù o tym wcze�niej, i¿ przyù¹cze ka¿de 
bêdzie po stronie mieszkañca, i nie widzi powodu nie maj¹c zreszt¹ takiej mocy sprawczej 
¿eby to zmieniaã. Przybli¿yù sytuacjê w Úwidniku, któr¹ ka¿dy zna  / mieszkañcy wcze�niej 
zadeklarowali wpùaty , a nastêpnie jej zaniechali/  wiêc  nie  ma innej mo¿liwo�ci  
postêpowania jak pùacenie za przyù¹cza tym bardziej, ¿e ujêcia publiczne dostarcza lepsz¹ 
wodê. Wodoci¹g w przyszùym roku musi zaistnieã i jeste�my ju¿ bardzo blisko jego 
zakoñczenia. Mówi o faktach i takie jakie one s¹, a ostatecznie po przetargu bêdzie znana 
dokùadna kwota. Dlatego nie mo¿na wprowadzaã w tym wzglêdzie dezinformacji , bo 
zmieniono umowy po przerobieniu projektu z 4 milionów na 2800 milonów zù dlatego prosi 
radn¹ o nie stwarzanie sytuacji, ¿e jest inaczej i taka jest rzeczywisto�ã. 
Radny Andrzej Mitczak Ciechanowiec   
Stwierdziù, ¿e oczywi�cie wszyscy chc¹  ¿eby ta woda byùa tylko uwa¿a, ¿e niepotrzebnie 
zostaùy przesùane pisma do ludzi podpisane przez wójta w , których s¹ wskazane du¿e kwoty 
do zapùacenia , bo np. 2 tysi¹ce zùotych radny uwa¿a, ¿e nale¿aùo wpisaã wysoko�ã raty do 
zapùaty np. 300 zù , a nastêpnie  napisaã ile caùo�ã bêdzie kosztowaùa  jest to bardziej 
przekonuj¹ce dla ludzi. Rozmawiaj¹c z mieszkañcami oczywi�cie poleca  przyjmowanie pism 
i pùacenie jednak  dostaù te¿ sygnaùy , i¿ te kwoty robi¹ jednak zamieszanie i niepewno�ã jaka 
to bêdzie w sumie kwota.    
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Stwierdziù , ¿e nie chce dziaùaã po cichu i mo¿na te¿ byùo kwoty z sufitu napisaã , ale pó¿niej 
na zebraniu mówiù, ¿e pierwsze kwoty wynikaùy z ogólnej warto�ci inwestycji opiewaj¹cej na 
4 miliony , która spadùa na kwotê 2.800 milionów zùotych i s¹ to szacunkowe koszty , a 300 zù 
to jest po to,  ¿e jak kto� wpùaci to wójt ma nadziejê ¿e siê ju¿ nie wycofa. Mo¿e siê te¿ tak 
staã, i¿ ludzie wpùac¹ te kwoty wodoci¹g ruszy i wówczas za¿¹daj¹  zwrotu  tych pieniêdzy,  
które oczywi�cie wójt zwróci  jednak w tej sytuacji bêdzie trzeba podnie�ã cenê wody , a cena 
wody jak dotychczas jest z sierpnia 2006 roku. Przypomniaù , ¿e wszystko zdro¿aùo  , a nasza 
Gmina z cen¹ wody stoi w miejscu i mamy najlepsz¹ wodê w Polsce. Natomiast niew¹tpliwie  



-8- 
woda bêdzie tañsza ,  a nie ma jej jeszcze w Pastewniku , Domanowie  Nadgórniku. Dlatego 
namawia  do dziaùania pozostaj¹c przy obecnej sytuacji. 
Radny Janusz Zawierucha Marciszów 
Zwróciù siê z zapytaniem do wójta,  czy Gmina pozostaje na dotychczasowych wysoko�ciach 
stawek za wodê , czy na nowej.  
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù , ¿e czeka na nowe taryfy od Spóùki , a obowi¹zuj¹ stare do 
czasu kiedy Gmina innych nie zaakceptuje tym bardziej, ¿e Waùbrzych nie posiada 
zezwolenia.  
Radny Stanisùaw Cepielik Pustelnik  
Zwróciù siê z propozycj¹ , czy jest potrzeba zapraszania pana doktora Maksia na obrady sesji 
w miesi¹cu czerwcu, poniewa¿ taki temat jest w planie pracy Komisji Zdrowia. 
Zasugerowaù, ¿eby zaprosiã pana doktora na sesjê poniewa¿ na komisji w kwietniu doktor 
zapoznaù ze szczegóùami dziaùalno�ci O�rodka i nie ma  sensu zapraszaã ponownie na 
komisjê. 
Zastêpca przewodnicz¹cego uznaù, ¿e o tym powinna zadecydowaã komisja.  
Radna Jadwiga Adamczyk Wie�ciszowiece 
Zwróciùa siê do radnego Stanisùawa Cepielika przewodnicz¹cego  Komisji Ochrony 
Úrodowiska , Rolnictwa i Zdrowia o przedstawienie aktualnego stanu na kolorowych 
jeziorkach w Wie�ciszowicach w zwi¹zku z pobytem na nich komisji. 
Radny Stanisùaw Cepielik przewodnicz¹cy Komisji     
Poinformowaù, ¿e opinia komisji  odno�nie nieruchomo�ci jest pozytywna. 
Komisja zwróciùa uwagê na to, ¿e  w przeci¹gu tak krótkim czasie czyli miesi¹ca czasu 
zostaùy postawione  kosze na �mieci masywne z drzewa , ùaweczki  - bêdzie ich  wiêcej , a 
najwa¿niejsze s¹ wc toi toi , ogrodzenia zabezpieczaj¹ce , a co zaskakuj¹ce niegdzie nie 
zauwa¿ono �mieci. W rozmowie z dzier¿awc¹ / bez ¿adnych obietnic ze strony komisji /  
dzier¿awca zwróciù uwagê na stworzenie umo¿liwienie  doprowadzenia energii do parkingu 
jednak zdaje sobie sprawê z tego, ¿e to sprawa  przyszùo�ciowa.    
Radna Jadwiga Adamczyk Wie�ciszowice 
W imieniu mieszkañców przekazaùa zadowolenie z obecnego stanu rzeczy na jeziorkach 
poniewa¿ ju¿ jest wspóùpraca z nowym dzier¿awc¹ , seniorzy odbyli ju¿ spacer po 
kolorowych jeziorkach podczas , którego dzier¿awca zafundowaù wycieczkowiczom sùodki 
poczêstunek i napoje, co byùo bardzo miùe. Ponadto w najbli¿sz¹ sobotê z okazji Dnia 
Dziecka ma siê odbyã spotkanie podczas , którego obiecaù zasponsorowanie kieùbaski na 
ognisko. Jest wiêc wspólna deklaracja wspóùpracy mieszkañców i dzier¿awcy na kolorowych 
jeziorkach i  szansa, ¿eby wspólnie zrobiã co� dobrego. W sprawie pomocy zaùatwienia 
przyù¹cza energetycznego uwa¿a, ¿e skoro Gmina jest wùa�cicielem wiêc powinna formalnie  
wyst¹piã w tej sprawie. Inne przyù¹cza dzier¿awca wykona we wùasnym zakresie. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowiece 
Poinformowaù ¿e obecny dzier¿awca planuje te¿ wybudowanie muszli koncertowej z 
wùasnych �rodków , a na boisku wstêpnie planuje wykonaã wspólnie z mieszkañcami  boisko 
do piùki pla¿owej no¿nej dlatego prosi,  gdyby Gmina mogùa wykonaã dokumentacjê ,a sam 
bêdzie szukaù �rodków na zrobienie przyù¹cza do czerwonego jeziorka. Jednak wùa�cicielem 
jest Gmina wiêc nie mo¿e dzier¿awca wyst¹piã o zezwolenie. 
Radny byù te¿ na obu parkingach gdzie s¹ zamontowane kasy fiskalne podù¹czona do agregatu 
i jest pobierana opùata zgodnie z zarejestrowan¹ dziaùalno�ci¹ w zwi¹zku  z czym czê�ã 
�rodków odprowadzane jest do Urzêdu Skarbowego.  
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Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Przypomniaù, ¿e o�wietlenie bêdzie robione do ostatniego budynku w Wie�ciszowicach ,  
ponadto wynajête z peùn¹ obsùug¹ / wypompowywanie, mycie, odkarzanie /  przez dzier¿awcê 
toi toi zostaùy ju¿ skomentowane , ¿e to Gmina je daùa  czego z kolei nie zrobiùa w stosunku 
do poprzedniego dzier¿awcy pan Nowaka , co oczywi�cie nie jest prawd¹. 
Wójt zwróciù te¿ uwagê  na fakt podpisanej umowy  i okre�lone w niej terminy wiêc 
proponuje  daã dzier¿awcy szansê na wykazanie siê i nie zniechêcaj¹c nikogo do pracy. 
Ad.12. 
Sprawy ró¿ne 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Podziêkowaù panu wicewójtowi za postawienie jednego  znaku przy cmentarzu w 
Wie�ciszowicach , zwróciù jednak uwagê na brak znaku po drugiej stronie. Zaprosiùa w 
imieniu Zwi¹zku Emerytów i Rencistów na zabawê w dniu  8 czerwca   do Domu Kultury w 
Marciszowie. 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic 
Zaprosiù wszystkich do Ciechanowic koùo paùacu na dzieñ 8 czerwca na zabawê taneczn¹ 
dzieci i dorosùych. 
Radna Zofia Siudak przewodnicz¹ca komisji o�wiaty , kultury , sportu i turystyki Rady 
Gminy. 
Zapoznaùa Radê z tre�ci¹ wnioski komisji do wójta gminy w sprawie objêcia dowozem 
uczniów szkoùy podstawowej w Marciszowie klas 0-IV z krzy¿ówki Bolków i krzy¿ówki 
Wie�ciszowice mimo , ¿e nie jest zachowana odlegùo�ã ponad 3 km od miejsca zamieszkania 
do szkoùy, z pro�b¹ o jego przyjêcie, który stanowi zaù¹cznik nr 13 do protokoùu. 
Adam Wrona Wiceprzewodnicz¹cy Rady Gminy    
Zaproponowaù przegùosowanie wniosku , który Rada poparùa  jednogùo�nie. 
Innych spraw nie zgùoszono. 
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zapoznaù Radê z tre�ci¹ ¿yczeñ  od przewodnicz¹cego Sejmiku Województwa 
Dolno�l¹skiego z okazji Dnia Samorz¹du Terytorialnego. 
Ad.13. 
Zakoñczenie obrad sesji. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Wiceprzewodnicz¹cy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
protokoùowaùa                                                                      Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                          Henryk Mazur  
insp.d/s Rady Gminy  
  
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Radny Adam Ry¿owski Wiesciszowiece 
Zwróciù siê z  pro�b¹ o dostarczanie radnym zarz¹dzeñ dot. zmian w bud¿ecie wynikaj¹cych z 
uchwaù Rady Gminy i przypomniaù; ¿e kiedy� byùo to praktykowane, i dostarczane  radnym    
jako zaù¹cznik obecnie nie jest wiêc jak radny ma siê do zmian  odnie�ã , bo  chciaùby 
wiedzieã co wynika z tych Zarz¹dzeñ  uwa¿a, ¿e ka¿dy radny powinien je otrzymaã, bo bez 
nich ma pewien niedosyt informacji. 
Zdaniem radnego nie powinno siê oszczêdzaã na papierze i radny jednak chciaùby te 
zarz¹dzenia mieã w domu i chocia¿ znajduj¹ siê one w internecie to kiedy� z niej znikn¹, a nie 
wszêdzie internet jest.    



Wójt zwróciù uwage na fakt i¿ jest to raczej wniosek , a nie dyskusja nad sprawozdaniem 
ponadto jedno Zarz¹dzenie w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego Urzêdu Gminy to 
jest ponad 50 stron.Nie mniej jednak jest to wniosek do rozpatrzenia.  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù a¿ mo¿na przyj�ã i zapoznaã siê z tre�ci¹ tych Zarz¹dzeñ 
poniewa¿  tre�ci materiaùów t objêto�ciowo bardzo du¿o i to wszystko jeszcze razy piêtna�ci 
wiêc ka¿dy zdaje sobie sprawê z kosztów. Tym czasem jest do nich wgl¹d.    
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa siê z zapytaniem dlaczego nie udaùo siê w roku 2012 wykonaã obsùugi dùugu w 
100% lecz w 90% , jednak pozytywne jest to ¿e udaùo siê  pozyskaã 12.5% na zadania z Unii 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


